

國立中興大學台灣人文創新學士學位學程跨域專長實施要點  
National Chung Hsing University  
Bachelor Program in Taiwan Humanities and Creativity  
Implementation Guidelines for Interdisciplinary Expertise

113 年 4 月 26 日 112 學年度第 2 學期第二次事務暨課程委員會議訂定

Established by the Program Affairs Committee Meeting on April 26, 2024

113 年 6 月 12 日 112 學年度第 2 學期第三次校課程委員會通過

Amended and approved by the Program Affairs Committee Meeting on June 12, 2024.

- 一、依據國立中興大學跨域專長實施辦法，國立中興大學台灣人文創新學士學位學程(以下簡稱本學程)為鼓勵學生自主學習，提供更多的修課彈性與跨域學習機會，協助學生拓展第二專長，提供學生可以在畢業學分不增加(或僅少量增加)情況下，修畢跨域專長，特訂定本要點。

Pursuant to the National Chung Hsing University Interdisciplinary Expertise Implementation Regulations, the Bachelor Program in Taiwan Humanities and Creativity (hereinafter referred to as the "Program") is established to encourage student-driven learning, provide greater flexibility in course selection, and offer opportunities for interdisciplinary learning. The Program aims to assist students in expanding their second area of expertise, allowing them to complete interdisciplinary expertise without significantly increasing (or with only a minimal increase in) their graduation credits.

- 二、跨域專長係指由中興大學的學系(學位學程)或學院提出跨域專長課程，課程應包含該領域基礎核心知識，且總學分數以 30 學分為原則(最低可為 28 學分，最高不可超過 32 學分)，學生修習跨域專長，其課程將包含所屬學系的系(學位學程)畢業應修課程及學分數，並符合跨域專長課程學分數，始可於畢業證書上加註該跨域專長。

Interdisciplinary expertise refers to courses proposed by departments (degree programs) or colleges at National Chung Hsing University that incorporate interdisciplinary knowledge. These courses should cover the fundamental core knowledge of the relevant field, with the total credit requirement set at 30 credits as the general principle (with a minimum of 28 credits and a maximum of 32 credits). To complete the interdisciplinary expertise, students must take courses that include both their original department's (degree program's) required courses and the courses associated with the interdisciplinary expertise program. Upon meeting the credit requirements for the interdisciplinary expertise program, students will have this expertise noted on their graduation certificate.

- 三、本要點修業規定

外系(學位學程)學生選擇本系做為其跨域專長者：

- (1)得於規定時間內向其所屬學系（學位學程）（以下簡稱原系）提出申請，通過原系以及本學程的雙邊審查後，方可修習跨域專長。
- (2)外系（學位學程）學生選擇本學程為跨域專長者，其課程包含：校必修(含共同必修 28 學分)，原系(學位學程)基礎必修課程，專業選修或其它承認課程，以及列示於『台灣人文創新學士學位學程跨域專長課程必修科目表』的課程，完成後可於畢業證書加註其跨域專長。

Regulations on Course Completion for Students from Other Departments  
(Degree Programs) Choosing this Program as Their Interdisciplinary Expertise:

1. Students from other departments (degree programs) who wish to pursue this Program as their interdisciplinary expertise must submit an application to their respective home department (degree program) (hereinafter referred to as the "original department"). After passing the bilateral review by both the original department and the Program, they may begin pursuing the interdisciplinary expertise.
2. Students from other departments (degree programs) who choose this Program as their interdisciplinary expertise must complete the following courses: university-required courses (including the common mandatory 28 credits), foundational required courses of the original department (degree program), professional electives or other approved courses, as well as the courses listed in the "Interdisciplinary Expertise Program Required Courses Table for the Taiwan Humanities and Innovation Bachelor's Degree Program." Upon completion, students will have the interdisciplinary expertise noted on their graduation certificate.

四、本學程指定一名專任教師擔任跨域專長導師，與外系(學位學程)或學院的跨域專長導師組成導師群，專責輔導跨域專長的學生。

The Program will designate a full-time faculty member to serve as the interdisciplinary expertise advisor. This advisor will work in conjunction with the interdisciplinary expertise advisors from the other departments (degree programs) or colleges to form a dedicated advisory group to provide mentorship to students pursuing interdisciplinary expertise.

五、本要點如有未盡事宜，悉依本校學則及其他相關規定辦理。

Any matters not specifically addressed in these guidelines shall be governed by the university's academic regulations and other relevant policies.

六、本要點經校級課程委員會通過後實施，修訂時亦同。

These guidelines shall be implemented upon approval by the University Curriculum Committee and shall also apply to any future revisions.

# 國立中興大學 台灣人文創新學士學位學程 跨域專長課程必修科目表

## National Chung Hsing University

### Bachelor Program in Taiwan Humanities and Creativity

#### Required Courses Table for the Interdisciplinary Expertise Program

本表適用於 113 學年度(含)以後申請之學生

This table applies to students applying for the Program starting from the 2024 academic year (inclusive).

1. 外系（學位學程）學生選擇本學程為跨域專長者，需修習 28 學分。

Students from other departments (degree programs) who select this Program as their interdisciplinary expertise must complete 28 credits.

2. 可自本學程之「台灣人文核心課群」與「跨文化課群」選修課（不含必修）任選 28 學分，始得完成跨域專長修課要求。

Students may select 28 credits of elective courses from the "Core Taiwan Humanities Courses" and "Intercultural Courses" of this Program (excluding required courses) to fulfill the interdisciplinary expertise course requirements.

3. 修畢於畢業證書得加註『跨域專長：台灣人文創新學士學位學程』

Upon completion, the student's graduation certificate will note:  
"Interdisciplinary Expertise: Taiwan Humanities and Innovation Bachelor's Degree Program."

註：「台灣人文核心課群」與「跨文化課群」選修科目列於本學程官網之「台灣人文創新學士學位學程課程規劃」。網站路徑：本學程官網->課程資訊->課程規劃->依課程分類總表。

Note: The elective subjects from the "Core Taiwan Humanities Courses" and "Intercultural Courses" are listed on the Program's official website under "Course Planning for the Taiwan Humanities and Innovation Bachelor's Degree Program." The website path is as follows: Program Website → Course Information → Course Planning → Course Classification Summary.

**【英文翻譯僅供參考，若文義與中文版不同，概以中文版為準】**

**The English translation is for reference only. In case of any discrepancies between the English and Chinese versions, the Chinese version shall prevail.**